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SĒDES PROTOKOLS 
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Sēdi atklāj plkst. 10.00 

Sēdi vada: 

Ilgtspējīgas vides attīstības komisijas priekšsēdētājs Emīls Gulbis  

 

Sēdi protokolē: 

Dokumentu pārvaldības nodaļas lietvede Sarmīte Tālberga 

 

Sēdē piedalās: 

Ilgtspējīgas vides attīstības komisijas priekšsēdētāja vietniece Jana Jākobsone 

Ilgtspējīgas vides attīstības komisijas loceklis Andis Alksniņš 

Ilgtspējīgas vides attīstības komisijas locekle Daiga Veinberga  

Ilgtspējīgas vides attīstības komisijas locekle Indra Ozoliņa 

Dokumentu pārvaldības nodaļas lietvede Sarmīte Tālberga 

Talsu pilsētas pārvaldnieks Lauris Tīģers 

Domes priekšsēdētāja vietnieks tautsaimniecības jautājumos Lauris Pīlēģis 

Attīstības plānošanas un projektu vadības nodaļas vadītāja Jolanta Skujeniece  

Talsu novada būvvaldes ainavu arhitekte Linda Purviņa 

Talsu novada būvvaldes vides dizainere Inese Bērziņa 

Sabiedrisko attiecību un mārketinga nodaļas sabiedrisko attiecību speciāliste Renāte Freiberga 

 

Sēdē piedalās attālināti: 

Ilgtspējīgas vides attīstības komisijas locekle Indra Kļaviņa 

Ilgtspējīgas vides attīstības komisijas locekle Jolanta Derkevica-Pilskunga  

 

Sēdē nepiedalās attaisnojošu iemeslu dēļ: 

Ilgtspējīgas vides attīstības komisijas loceklis Jānis Bērziņš 

Ilgtspējīgas vides attīstības komisijas loceklis Andris Vītoliņš 

 

 

Komisijas sēdes vadītājs E. Gulbis iepazīstina klātesošos ar darba kārtību. 
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Darba kārtība:  

1. Par Talsu pilsētas gājēju pāreju koncepciju izvērtēšanu. 

2. Par teritorijas apstādījumu plānu rotācijas aplī pie DUS “Circle K” Talsos. 

3. Par ideju sniegšanu projektā “Talsu pilskalna teritorijas pieejamības uzlabošana”. 

4. Par airēšanas bāzes risinājumu Draudzības ielā 38, Talsos. 

5. Par teritorijas labiekārtojuma projektu dabas parkam “Abavas senleja” Sabilē. 

6. Par Ilgtspējīgas vides attīstības komisijas darba organizāciju, rekomendāciju pielietošanu 

pašvaldības darbā. 

7. Par peldvietas risinājumu Vilkmuižas ezerā, Talsos. 

8. Par bērnu laukuma risinājumu Brīvības iela 24, Talsos. 

9. Par vēsturiskā Talsu pilsētas robežstaba novietošanu. 

10. Par būvprojekta aktualizāciju tiltam pār Abavu, Sabilē. 

 

 

1. Par Talsu pilsētas gājēju pāreju koncepciju izvērtēšanu 

 

L. Tīģers ziņo par esošiem un piedāvātiem gājēju pāreju risinājumiem Talsu pilsētā un 

lūdz komisijas konceptuālu viedokli, rekomendācijas. 

Komisija diskutē un ierosina gājēju pārejas izdalīt zonās – gājēju pārejas rotācijas apļos, 

gājēju pārejas zonās, kur satiksmes ātruma ierobežojums ir 30 km/h vai dzīvojamā zonā, gājēju 

pārejas uz tranzīta ielām. Iesaka transporta inženierim kopā ar ainavu arhitektu izvērtēt 

transporta elementu izvietojumu pilsētvidē un rast gājēju pāreju risinājumu, piemēram, 

sašaurinājumu. 

 

Komisija rekomendē: 

1. Pašvaldības attīstības stratēģijā nepieciešams nodefinēt mobilitātes prioritātes, nosakot, 

pārvietošanās veidu hierarhiju, kas iever gājēju, velobraucēju, sabiedriskā transporta un 

privātā transporta savstarpējo mijiedarbību pilsētvidē. Labā pasaules prakse nosaka, ka 

prioritāte ir mikromobilitātei (gājēji, velobraucēji, elektriskie skūteri u.tml.), jo tie ir 

visneaizsargātākie satiksmes dalībnieki un pārvietojas vislēnāk. Tālāk seko sabiedriskais 

transports un visbeidzot - privātais transports. 

2. Nepieciešams veikt satiksmes auditu gājēju pārejām. 

3. Veikt ietekmi uz ainavu izvērtējumu ielu telpā pie gājēju pārejām. 

4. Gājēju pāreju apgaismojumu veidot atsevišķi slēdzamu no pilsētas ielu apgaismojuma tīkla. 

5. Gājēju pārejas veidot vienā līmenī ar gājēju ietvi. 

6. Sašaurināt ielas pie gājēju pārejām, tā samazinot gājēju pāreju garumu. 

7. Izveidot drošības salas uz ielām, krustojumiem, tā samazinot gājēju pāreju garumu. 

8. Regulētas gājēju pārejas aprīkot ar sekunžu rādītājiem, tā sniedzot informāciju ar pieejamo 

gaidīšanas laiku. Ja iespējams, tad aprīkot ar skaņas signāliem personām ar dzirdes 

traucējumiem. 

9. Apgaismes ķermeņu dizainu veidot atbilstošu apkārtējai stilistikai, pilsētas zonai. Pilsētu 

sadalīt pa zonējumiem, kur katrai zonai piemeklēt savu risinājumu. 

10. Darba uzdevumā paredzēt izgaismojuma aprēķinu, iekļaujot ekspluatācijas izmaksas.  

 

 

2. Par teritorijas apstādījumu plānu rotācijas aplī pie DUS “Circle K” Talsos 

 

L. Tīģers ziņo par ieceri veidot apstādījumu plānu rotācijas aplī pie DUS “Circle K” 

Talsos. 2020. gadā pasaules talkas laikā Talsu pilsētā uzsāka ābeļziedu stara veidošana. 

Ierosināta ideja apstādīt  rotācijas apli un lūdz komisijas viedokli. 

Komisijas locekļi izsaka viedokļus un diskutē, ka nepieciešams noformulēt mērķus, kuru 

auditoriju vēlas sasniegt un ko pastāstīt.  
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Komisija rekomendē: 

1. Izvērtēt šo iebraukšanas vārtu radīto iespaidu, iebraucot Talsu pilsētā, kas pašlaik ir 

industriāls un neaicinošs. Izvērtēt esošās reklāmas un nodalīt skatam plašās industriālās un 

tehniskās zonas, veidojot saktu perspektīvas un izvietojot Talsiem būtisku mārketinga 

informāciju. 

2. Veikt augsnes izpēti, jo esošajā rotācijas aplī vēsturiski ir bijis ceļš. 

3. Pagaidām apstādījumus, labiekārtojumu šeit neveidot, bet noteikt mērķi, vietas vērtības, 

identitāti un izstrādāt darba uzdevumu, izsludināt metu konkursu, veikt piedāvājumu 

izvērtējumu un tikai tad realizēt. 

 

 

3. Par ideju sniegšanu projektā “Talsu pilskalna teritorijas pieejamības uzlabošana” 

 

J. Skujeniece ziņo par plānoto piedalīšanos pārrobežu projektā, kura tēma ir saistīta ar 

pilskalniem un kuršu tēmu. Projekta uzstādījums ir pieejamības nodrošināšana, kas saprotams 

ar ne tikai fizisku nokļūšanu pilskalnā, bet arī izveidot stendus vai cita veida objektus, kas palīdz 

šo objektu izstaigāt citā veidā, arī digitāli vizualizējot šo maršrutu. Maksimālais pieejamais 

finansējums projekta infrastruktūrai ir aptuveni 40 000 EUR. Lūdz komisijas priekšlikumus 

Talsu pilskalna teritorijas pieejamības uzlabošanai. 

Komisijas locekļi izsaka viedokļus un diskutē. 

 

Komisija rekomendē: 

1. Lai nebūtu fiziski jābūvē un jāaizskar esošā vide, izstrādāt virtuālo pastaigu pa 

periodiem aplikācijas formā skatāmu pa gadiem par pilskalna apbūves attīstību no kuršu 

pils laikiem līdz mūsdienām. 

2. Izveidot koncepciju vai skaidru vīziju par labiekārtojumu visai pilskalna teritorijai, 

sadalītu realizācijas posmos un katru gadu budžetā paredzēt atbilstošu finansējumu 

realizācijai. 

3. Pilsētas arhitekta un ainavu arhitekta uzraudzībā, veikt vispārīgu kokaugu novērtējumu 

un dot rīcības ieteikumus. Izdalīt saglabājamos kokus vai kokaugu grupas, ņemot vērā, 

gan to fizisko stāvokli, gan ainaviski estētisko vērtību. Noteikt apsaimniekošanas 

prioritātes un veikt kopšanas darbus – vērtīgajiem un saglabājamiem kokaugiem veikt 

vainagu kopšanu, savukārt būtisku skatu aizsedzošiem un nevērtīgiem kokaugiem 

paredzēt to ciršanu. 

4. Pieejamības uzlabošanai, veidot serpentīna grantētu nesaistīta minerālmateriāla, kas 

stiprināts ar šūnu ģeotekstilu (piem. Geomaxx® Geocells), ģeotekstila celiņu bez 

margām. Seguma stiprināšanas nepieciešamību un attiecīgi tehnisko risinājumu izvērtēt 

pa posmiem, ņemot vērā nogāžu slīpumu, celiņa klātnes vertikālo risinājum, kā arī 

lietusūdens noteci. Ņemot vērā projekta ietvaros pieejamos līdzekļus, paredzēt 

labiekārtojuma elementus – solus, atkritumu urnas, informatīvās norādes. 

5. Pilskalna virsotnē, bijušās “Lamekina klētiņas” vietā, paredzēt nesaistīta 

minerālmateriāla laukumu, kā noslēguma punktu serpentīna celiņam. Perspektīvā 

atvēlot šo vietu skatu platformas, klētiņas novietnei. 

 

 

4. Par airēšanas bāzes risinājumu Draudzības ielā 38, Talsos 

 

J. Skujeniece informē, ka biedrība iznomā zemi no pašvaldības un plāno novietot 

konteineru pie Vilkmuižas ezera airēšanas bāzes vajadzībām. Lūdz komisijas viedokli par 

vizuālo risinājumu, lai iekļautos Vilkmuižas ezera koncepcijā un apkārtējā vidē. 

Komisijas locekļi izsaka viedokļus un diskutē. 
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Komisija rekomendē: 

Stilistiku veidot vidē iederīgu un krāsas pietuvinātas dabas toņiem ar nelielu akcenta 

joslu, piemēram, Talsu svītru kodu jeb Talsu brunci uz konteinera jumta dzegas, vai 

iekšējo fasāžu plaknēs, kas nav redzamas skatā no ezera. 

 

Komisija iesaka:  

Ieviest zaļos jumtus, fasādes tā iekļaujot konteinerus ainavā un uzlabojot telpu iekšējo 

klimatu, izvērtējot konstrukciju nestspēju un zaļā jumta apsaimniekošanu.  

 

 

5. Par teritorijas labiekārtojuma projektu dabas parkam “Abavas senleja” Sabilē 

 

J. Skujeniece ziņo, ka projekts “Abavas senleja” ir jau senāk izstrādāts, kas ir vērsts uz 

labiekārtošanu. Projekts ir 2022. gadā aktualizēts. Projekts sastāv no vietu un laipu izbūves, 

telšu vietas labiekārtošanas gar Abavas upi dažādās Sabiles vietās.  

A. Alksniņš informē par esošo situāciju dabā. 

E. Gulbis ierosina jautājumu skatīt nākamajā komisijas sēdē, lūdz A. Alksniņam izveidot 

uzskatāmu materiālu par projektēto teritoriju uz nākamo komisijas sēdi, komisijas locekļiem 

iebildumu nav. 

 

 

6. Par Ilgtspējīgas vides attīstības komisijas darba organizāciju, rekomendāciju 

pielietošanu pašvaldības darbā 

 

E. Gulbis informē par komisijas darba organizāciju. Sākotnēji komisija saņem no 

pašvaldības pārstāvjiem iesniegumu, kas tiek adresēti komisijai ar lūgumu jautājumu izskatīt 

komisijas sēdē. Ja nepieciešams, arī komisijas locekļi var ierosināt, iesniegt komisijai 

iesniegumu par jautājuma izskatīšanu. Ja jautājums ir piekritīgs komisijas nolikumam, tad tiek 

izskatīts komisijas sēdē, kur piedalās un jautājumu prezentē jautājuma iesniedzējs. Komisijas 

locekļu rekomendācijas tiek iekļautas protokolā, kas divu nedēļu laikā tiek ievietots pašvaldības 

tīmekļvietnē, kas ir publiski pieejama un nosūtīts jautājuma iesniedzējam. Lai saņemtu 

atgriezenisko saiti, pašvaldības pārstāvis informē par komisijas rekomendācijām, kas nav 

ņemtas vērā. 

Komisijas locekļiem iebildumu nav. 

 

 

7. Par peldvietas risinājumu Vilkmuižas ezerā, Talsos 

 

Talsu novada pašvaldības Attīstības plānošanas un projektu vadības nodaļa lūdz 

komisijas priekšlikumus par izmaksu samazinājumu projekta realizācijai. 

Komisijas locekļi vienojas šī jautājuma izskatīšanu pārlikt uz nākamo komisijas sēdi, jo 

nepieciešams precizēt informāciju par izmaksu samazinājuma apjomu.  

E. Gulbis ierosina pieprasīt papildus informāciju jautājuma iesniedzējam un jautājumu 

skatīt nākamajā komisijas sēdē, komisijas locekļiem iebildumu nav un lūdz pieaicināt 

projektētāju pie jautājuma izskatīšanas nākamajā komisijas sēdē. 
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8. Par bērnu laukuma risinājumu Brīvības iela 24, Talsos 

 

J. Skujeniece informē par procesa virzību, ka koncepcija ir iesniegta. Sasaukta darba 

grupa, kurā izskatīts risinājums. Tiks izsludināts iepirkums, ir sastādīts darba uzdevums. Ir 

komisijas rekomendācijas, kuras ir ņemtas vērā, un, kuras tiks risinātas būvprojekta izstrādes 

laikā. Projekts tiks realizēts kārtās.  

Komisijas locekļi izsaka viedokļus un diskutē.  

Norāda, ka projekta pirmajai kārtai jābūt pašpietiekamai. 

 

Komisija rekomendē: 

1. Daļu no laukuma  aizstāt ar rekreācijas un dažādu mierīgu funkciju zonām. 

2. Veidot mierīgu toņu risinājumu, pietuvinot monohromam veidojumam. 

3. Samazināt stāvvietu skaitu personām ar kustību traucējumiem no divām uz vienu. 

4. Nepieciešams paredzēt tualešu atrašanās vietas ar pieslēgumiem pilsētas 

inženiertīkliem, jo esošo tualeti Ķēniņkalnā, kas nav pieslēgta pilsētas komunikācijām 

ir sarežģīti apkalpot. 

5. Sastādot būvprojekta izstrādes darba uzdevumu, iekļaut komisijas sniegtās 

rekomendācijas no iepriekšējām komisijas sēdēm, kur vairums rekomendāciju ignorētas 

koncepcijas izstrādes gaitā jau no pirmās komisijas sēdes. 

 

Komisija iesaka:  

Turpināt šāda veida sadarbības modeli, veidojot laukumus un izvietojot bērnu rotaļu 

iekārtas dažādās pilsētas vietās.  

 

 

9. Par vēsturiskā Talsu pilsētas robežstaba novietošanu 

 

E. Gulbis ziņo par iedzīvotāju interesi un vēlmi redzēt Talsu pilsētā atjaunoti uzstādītu 

Talsu pilsētas vēsturisko robežstabu. Lai iepazīstinātu komisijas locekļus ar šo objektu, tiek 

demonstrēta prezentācija par robežstaba vēsturi. 1940. gadā robežstabu uzlika uz toreizējās 

pilsētas robežas Brīvības un Saules ielas krustojumā ar ģerboni vainagojošā daļā. 1958. gadā 

robežstabu pārcēla Stendes un Friča Blumbaha ielas krustojumā. 2020. gadā, pārbūvējot 

Stendes ielu, robežstabs tika nodots Talsu muzeja pārraudzībā. 

Komisijas locekļi diskutē par robežstaba tehnisko stāvokli, izmēru, izmantoto materiālu 

un iespējamo atrašanās vietu.  

 

Komisija lūdz sniegt informāciju: 

Par vēsturisko robežstabu (kā un kur tapis, par izmantotajiem materiāliem), vēsturisko 

Talsu pilsētas robežu karti un robežstaba oriģinālo atrašanās vietu, robežstaba esošo 

stāvokli. 

 

Komisijas locekļi vienojas jautājumu skatīt nākamajā komisijas sēdē, kad būs saņemta 

papildus informācija. 

 

 

10. Par būvprojekta aktualizāciju tiltam pār Abavu, Sabilē 

 

Komisija saņēmusi tilta 2013. gada tehniskās apsekošanas atzinumu, kurā norādīts tilta tā 

laika stāvoklis. 

 

Komisija rekomendē: 

1. Darba uzdevumu būvprojektam iesniegt komisijai izskatīšanai. 
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2. Sanāksmēs un sarunās ar projektētājiem, kā pašvaldības komisijas pārstāvi, pieaicināt 

piedalīties Talsu novada Ilgtspējīgas vides attīstības komisijas locekli Andi Alksniņu. 

 

 

 

Sēde slēgta plkst. 14.50. 

 

Komisijas priekšsēdētājs                                                                                         E. Gulbis  

 

Komisijas priekšsēdētāja vietniece J. Jākobsone 

 

Komisijas loceklis   A. Alksniņš 

 

Komisijas locekle  D. Veinberga 

 

Komisijas locekle  I. Kļaviņa  

 

Komisijas locekle  I. Ozoliņa  

 

Komisijas locekle  J. Derkevica-Pilskunga 

 

Protokolētāja  S. Tālberga 


